
داور آفریقایی برای نخستین 
ال کلاسیکوی فصل

اولین رویارویی ۲ قدرت برتر فوتبال باشگاهی اسپانیا 
توس��ط داوری از کشور گامبیا قضاوت می شود. تیم های 
رئال مادرید و بارس��لونا بامداد یکشنبه از ساعت 7:30 به 
وقت تهران در ورزشگاه آلجاینت شهر لاس وگاس آمریکا 
به مصاف یکدیگر خواهند رفت تا نخستین ال کلاسیکوی 
فصل را در قالب یک بازی دوستانه برگزار کنند. قضاوت 
این بازی به »بابوکار جالو« داور گامبیایی که چند سال 
اس��ت در لیگ حرفه ای آمریکا )MLS( س��وت می زند، 
سپرده شده است. بابوکار جالوی 47 ساله، حرفه داوری 
را س��ال 1996 در گامبی��ا آغاز کرد و س��ال ۲011 در 
فهرس��ت داوران مورد تایید فیفا ق��رار گرفت. بوباکار در 
واکنش به انتخابش به عنوان داور ال کلاسیکو گفت: »این 
را به مرحوم »عمو بادو جاس��ه« و »پا سواره فی« تقدیم 
می کنم؛ ۲ مردی که مرا از زمین های خاکی پیدا کردند، 
به من ایمان آوردند و نشان دادند می توانم یک داور موفق 
باشم. از حمایت همسرم، خانواده ام، دوستانم، فدراسیون 
جهانی فوتبال، فدراسیون فوتبال آمریکا و سازمان داوران 
حرفه ای آمریکا سپاسگزارم«. تیم  های بارسلونا و رئال مادرید 
در حالی نخستین مصاف خود در فصل جدید را در آمریکا 
برگزار خواهند کرد که مصاف قبلی آنها در سانتیاگو برنابئو 
با برتری 4 گله تیم کاتالان به پایان رسید. بارسلونا پیش 
از این ۲ بازی دوس��تانه برابر اولوت و اینتر میامی انجام 
داده ولی این نخستین بازی پیش فصل رئال مادرید است. 

الویس کامسوبا: قرارداد سپاهان 
زندگی ام را عوض می کند!

وینگر جدید تیم سپاهان درباره جدایی اش از اف سی 
سیدنی اظهارنظر کرد. باشگاه سپاهان از نخستین خرید 
خارجی اش رونمایی کرد تا به این ترتیب »الویس کامسوبا« 
وینگر ۲7 ساله اهل بروندی از اف سی سیدنی راهی سپاهان 
شود. او که سابقه عضویت در ملبورن ویکتوری را هم دارد، 
فصل گذشته عملکرد درخشانی در اف سی سیدنی داشت 
و حالا جدایی اش با پیام های مثبت هواداران این تیم همراه 
شده است. باشگاه اف سی سیدنی نیز در بیانیه رسمی از 
جدایی او با مبلغ رضایتنامه »6 رقمی« خبر داده که البته 
بازه بین 100 هزار تا 999 هزار دلار را شامل می شود و 
کد دقیقی برای اطلاع از هزینه سپاهان برای جدایی وی 
به دس��ت نمی دهد. این بازیکن بر اساس آنچه در بیانیه 
اف سی سیدنی آمده »اعتراف کرده« پیشنهاد سپاهان را 
نمی توانست رد کند: »این یک انتقال متحول کننده برای 
زندگی من و خانواده ام است و من از اف سی سیدنی برای 
موافق��ت با این قرارداد سپاس��گزارم«. در ادامه اظهارات 
کامسوبا آمده است: »من از حمایت بزرگی در این باشگاه 
برخوردار بوده ام و پیشرفت حرفه ای من به لطف حمایتی 
اس��ت که از طرف همه، از جمله هم تیمی ها داش��ته ام. 
می خواهم از استیو و کادر مربیگری اش برای باور به من، 
همچنین از هیات مدیره و مدیرعامل اف سی سیدنی که 
اجازه استفاده از این فرصت را به من دادند و از هواداران 

که پشتیبان من بودند، تشکر کنم«.

۳ بازیکن جدید به تمرین پرسپولیس 
اضافه می شوند

3 بازیکن جدید از امروز در تمرینات تیم پرسپولیس 
حضور پیدا خواهند کرد. به گزارش فارس، با نظر یحیی 
گل محمدی، سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس 3 بازیکن 
جدید از امروز در تمرینات سرخپوشان حاضر می شوند. با 
هماهنگی گل محمدی با تیم های پایه قرار است 3 بازیکن 
از تیم امیدهای سرخپوشان در تمرینات تیم بزرگسالان 
حضور پیدا کنند. یک مهاجم، یک وینگر و یک هافبک 
دفاعی 3 بازیکن امیدهای پرسپولیس هستند که قرار است 
از امروز در تمرینات تیم بزرگسالان حضور پیدا کنند تا 
در صورت تأیید کادر فنی، حضورش��ان در تمرینات تیم 

بزرگسالان ادامه داشته باشد. 

بدهی باشگاه برزیلی به سرمربی 
استقلال پرداخت شد

باشگاه واسکو دوگامای برزیل بدهی خود را به »ریکاردو 
ساپینتو« سرمربی فعلی استقلال پرداخت کرد و انتظار 
می رود پنجره نقل و انتقالات این باشگاه بزودی باز شود. 
ریکاردو ساپینتو، سرمربی استقلال سابقه حضور در تیم 
واسکو دوگامای برزیل را هم دارد. این مربی بعد از جدایی 
از واسکو، برای دریافت مطالباتش به فیفا شکایت کرد و 

برنده پرونده ۲60 هزار یورویی شد. 
فیفا علاوه بر محکومیت باشگاه واسکو دوگاما، پنجره 
نقل و انتقالات این باشگاه را به خاطر شکایت ساپینتو بست. 
طبق اعلام »فلاویو دیاس« خبرنگار برزیلی، واس��کو 
بدهی ساپینتو را پرداخت کرده است و انتظار می رود تا 
روز دوشنبه این پرداخت از سوی فیفا تایید شود. بعد از 
تایید، پنجره نقل و انتقالات باشگاه برزیلی باز خواهد شد. 

چرا سرمربی تیم ملی بسکتبال
به ایران نیامد؟

سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران پس از حذف تیم 
ملی از مس��ابقات کاپ آس��یا، همراه بازیکنان به ایران 

بازنگشت. 
به گزارش ایسنا، پس از اتمام کار تیم ملی بسکتبال 
ایران در رقابت های کاپ آسیا ۲0۲۲ اندونزی که با حذف 
در مرحله یک چهارم نهایی و شکست مقابل اردن همراه 
شد، سعید ارمغانی، سرمربی تیم ملی با ملی پوشان به 
ایران نیامد و از اندونزی مستقیما راهی مجارستان، محل 

زندگی خود شد. 
او در حال حاضر برای مرخصی و رسیدگی به برخی 
مس��ائل شخصی عازم مجارستان ش��ده است و به نظر 
می رسد 10 روزی را در این کشور ماندگار باشد. فعلا زمان 
بازگشت ارمغانی به ایران به صورت دقیق مشخص نیست. 
ب��ا بازگش��ت ارمغانی به ایران، تیم ملی بس��کتبال 
تمرینات خود را برای حضور در پنجره چهارم انتخابی 

جام جهانی ۲0۲3 آغاز خواهد کرد. 

اخبار

ورزشی

ادامه از صفحه اول
 در حال��ی  ک��ه دولت قبل م��دام از 
نیروه��ای مس��لح ایران ب��ه خاط��ر برگ��زاری رزمایش و 
آزمایش ه��ای موش��کی در خلال مذاکرات گله و ش��کایت 
می ک��رد و آن را عامل تخریب)!( زمین مذاکرات می خواند، 
در ش��رایط جدید »میدان به خدمت دیپلماس��ی« درآمده 
است و نه تنها دست مذاکره کنندگان ما را در میز مذاکرات 
پر کرده بلکه شلیک موشک های بالستیک جدید، رونمایی 
از شهرهای موشکی و آزمایش پهپادهای تهاجمی و... باعث 
عقب نش��ینی آمریکا در برابر ایران در ابعاد مختلف شده تا 
جایی که رسانه ها و سیاستمداران آمریکایی سیاست آمریکا 
در براب��ر ایران را شکس��ت خورده می دانند و صراحتا به آن 

اعتراف کرده اند. 
کاتن اما مدعی شده است سیاست دونالد ترامپ در برابر 
ایران کارساز بوده است)!( در این زمینه باید گفت گویا آقای 
کاتن فراموش کرده که ش��کار پهپ��اد ۲00 میلیون دلاری 

ارتش آمریکا توسط پدافند سپاه پاسداران در دولت ترامپ 
اتفاق افتاد و ترامپ نه تنها هیچ واکنشی به آن نشان نداد و 
فقط یک تماشاچی بود بلکه به خاطر ساقط نکردن جنگنده 
نظامیان آمریکا در همان شب، از تهران تشکر هم کرد! حمله 
موشکی به پایگاه عین الاسد در واکنش به ترور سردار پرافتخار 
اسلام شهید حاج قاسم سلیمانی و انفعال آمریکا در برابر آن 
که انتقادات زیادی را نیز علیه واشنگتن برانگیخت، در دولت 
س��ابق آمریکا رخ داد. به آقای کاتن همچنین باید یادآوری 
کرد وزارت خارجه دولت ترامپ ماهانه ۲ میلیون دلار برای 
محافظت از جان بی مقدار مقامات این کشور از ترس انتقام 

ایران بودجه تصویب کرد که همچنان نیز ادامه دارد. 
واقعیت این است که هراس آمریکا از ایران ربط چندانی 
ب��ه بای��دن و ترامپ ندارد و این ق��درت روزافزون نظامی و 
نفوذ منطقه ای و بین المللی جمهوری اس��لامی اس��ت که 
موجب ش��ده واشنگتن جرات ایس��تادگی در برابر تهران را 

نداشته باشد.

ادامه از صفحه اول
 البت��ه همین م��دل فکر کردن 
آمریکایی اس��ت که موجب شده بسیاری از احتمال روی 
کار آمدن دولت افراطی و راست گرا در فرانسه نیز به هراس 
بیفتند. در ایتالیا اما وضع چنان نیز آشفته نیست که احتمال 

روی کار آمدن احزاب میانه رو دوباره کم باشد. 
ب��ا اینکه برخ��ی خوش بینی ها درب��اره روی کار آمدن 
دوباره احزاب چپ میان��ه رو در انتخابات آتی ایتالیا وجود 
دارد اما بیش��تر تحلیلگران بر این عقیده اند ایتالیا بزودی 
در دام راس��ت گرایان افراطی می افتد و این نتیجه ای قابل 
پیش بینی برای تمام کشورهای غرب از جمله آمریکاست. 
چرخ��ه اقتصادی معیوب و ناکارآمد، دولتی برآمده از یک 
موج احساسی و با ایدئولوژی ای که هیچکدام از گروه های 

تش��کیل دهنده آن سنخیتی با آن ندارند و از همه مهم تر، 
مردمی که دیگر از سیس��تم سیاس��ی - انتخاباتی معیوب 
خس��ته ش��ده اند، همه دست به دس��ت هم داده  تا مردم 
ایتالیا به س��مت احزاب راس��ت افراطی تمایل پیدا کنند. 
این مس��اله ممکن است برای هر کشور غربی اتفاق بیفتد 
و جن��گ در اوکرای��ن به این موضوعات دامن  زده اس��ت. 
افزایش روز افزون نرخ تورم در کشورهای غربی و اروپایی، 
ع��دم توانایی دولتمردان برای مقابله ب��ا بیماری کووید و 
واکسیناس��یون درست و بموقع، افزایش قیمت حامل های 
انرژی و درگیری ها و اعتراضات خیابانی که ممکن اس��ت 
در ه��ر کدام از پایتخت های اروپای��ی یا ایالت های آمریکا 
شکل بگیرد؛ همه موضوعاتی فراگیر برای تمام کشورهای 
غربی است که باید انتظار وقوع آن را در هر زمانی داشت.

ایتالیا؛ شروع دومینوی بحران سیاسی در غرباردک لنگ بایدن و اعتراف سناتور آمریکایی به قدرت ایران 

اسکوچیچ کرونا ندارد
شایعه ابتلای سرمربی تیم ملی فوتبال ایران به کرونا صحت ندارد. به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، دراگان اسکوچیچ اخیرا تستی انجام نداده که نتیجه آن مثبت 
یا منفی بوده باشد و هیچ گونه علائم بیماری نیز نداشته و شایعه ابتلایش به کرونا صحت ندارد. اسکوچیچ طبق برنامه از پیش تعیین شده حضور در اردوی تیم های 
باشگاهی به منظور بررسی شرایط ملی پوشان را دنبال می کند و برنامه سفرهای آتی سرمربی تیم ملی نیز با هماهنگی فدراسیون فوتبال تنظیم و اجرایی خواهد شد. 

اگ��ر اتفاق خاصی رخ نده��د، بازیکن 
مدنظر پرسپولیس راهی اردوی این تیم 
خواهد شد؛ مهاجمی که قرار است سنگینی نام هایی مثل 
منش��ا، شهباززاده و انصاری فرد را به  دوش بکشد. منتفی 
شدن اردوی خارجی پس از مذاکره با کمپ کایسری اسپور، 
آخرین پرده از اتفاقات اخیر باشگاه پرسپولیس بود که باعث 
شد هواداران خشمگین پرس��پولیس انتقادات خود را به 
شکل علنی نسبت به مدیریت این باشگاه ابراز کنند. ساعتی 
پس از اوج گیری انتقادات، محمد محمدی، معاون ورزشی 
باشگاه پرس��پولیس در دفاع از عملکرد باشگاه اظهاراتی 
داشت و البته وعده خرید مهاجم جدید را به هواداران این 
تیم داد. باشگاه پرسپولیس که در سال های اخیر همیشه 
برای ج��ذب مهاجم خارجی با مش��کلاتی مواجه بوده و 

نتوانس��ته به اه��داف مورد 
نظر برسد، در این پنجره نیز 
چالش دشواری را برای خرید 
مهاج��م داش��ت. قرمزها در 
حالی که یحیی گل محمدی 
۸ گزینه را معرفی کرده بود، 
مذاک��ره با »کاس��یانو دیاز« 
برزیلی را آغاز کردند اما پروژه 
جذب او در حالی که نهایی به 

نظر می رسید، با مشکلاتی از جمله آپشن های دردسرساز او 
و همچنین انتقال پول رضایتنامه به پرتغال مواجه شد. در 
این بین گادوین منشا دیگر مهاجمی بود که پرسپولیس 
س��راغش رفت اما مس رفس��نجان موفق شد نظر مهاجم 

نیجری��ه ای و آقای گل لیگ 
برتر را ب��رای تمدید قرارداد 
جلب کند و او را در تیم نگه 
دارد اما اتفاق دور از انتظار در 
خلال مذاکره با کاسیانو دیاز 
رخ داد؛ مصدومی��ت مهاجم 
برزیل��ی ک��ه گمانه زنی های 
اولی��ه از دوری 4 هفته ای او 
از میادین حکایت داش��ت و 
بس��یاری تصور کردند پروژه جذب او ناکام مانده اس��ت. 
نکته مهم اینکه مهاجم جانشین که در لیگ برزیل شاغل 
است، 3 میلیون یورو برای انتقال هزینه روی دست باشگاه 
پرس��پولیس می گذارد که انتقالش را غیر ممکن می کند. 

در روزهای گذشته باشگاه پرسپولیس در ارتباط با باشگاه 
ویزلا از وضعیت کاس��یانو اط��لاع کامل یافت و برای این 
باشگاه نیز مشخص شد او 4-3 هفته برای بازگشت زمان 
نیاز دارد. با این حال یحیی گل محمدی نس��بت به جذب 
آقای گل سابق لیگ یک پرتغال تاکید دارد و حالا باشگاه 
پرسپولیس دوباره توانسته در مذاکره با این بازیکن نتایج 
مثبتی داشته باشد. پرسپولیس اعتقاد دارد برخی آپشن ها 
برای این بازیکن هزینه اضافه برای این باشگاه در بر دارد 
و این مس��اله قابل حل در مذاکرات طرفین اس��ت. با این 
حال باشگاه پرسپولیس در تلاش است هرچه زودتر انتقال 
کاس��یانو را نهایی کند و با مهاجم خارجی به اس��تقبال 
لیگ برتر برود؛ مهاجمی که احتمالا تا شروع لیگ از بند 

مصدومیت رها خواهد شد.

سرانجام تکلیف نهایی مهاجم پرسپولیس مشخص شد

کاسیانو از برزیل
گزارش

یادداشتنگاه

سیس��تمی که ق��رار بود آمدن��ش به داد مش��کلات داوری 
فوتبال مان برس��د، حالا شانسی برای اس��تفاده حتی در فصل 
بیست ودوم ندارد. طبق وعده های داده شده در 3-۲ سال گذشته، 
قرار بود در فصل بیست ویکم چشمان مان به VAR روشن شود 
ام��ا با پایان این فصل نه تنها خب��ری از راه اندازی و به کارگیری 
این سیستم نشد، بلکه نشانه ای مثبت از پیشرفت در این زمینه 
هم دیده نمی ش��ود. راه اندازی  این تشکیلات که به »کمک داور 
ویدئویی« معروف اس��ت، مستلزم فراهم کردن زیرساخت های 
نرم افزاری و س��خت افزاری گوناگون و البته برگزاری کلاس های 
آموزشی زیر نظر فیفاست تا بعد از صدور تأیید های مختلف بتوان 

از آن به  صورت رسمی استفاده کرد. 
این سیستم در دیدار ایران- کره جنوبی در مسابقات مقدماتی 
جام جهانی که به میزبانی کش��ور مان برگزار می شد، به  صورت 
آزمایش��ی راه اندازی ش��د ولی در نهایت مشخص شد این طرح 
آزمایشی قرار نیس��ت به این زودی ها در فوتبال ایران به شکل 
رس��می بهره برداری شود. در حالی که وعده ها برای استفاده هر 
چه زودتر از VAR به یکی از شعار های ثابت نامزدهای انتخابات 
فدراسیون فوتبال تبدیل ش��ده بود، بعد از حضور شهاب الدین 
عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال، تلاش هایی برای پیوند فوتبال 
ایران با این سیستم مدرن و حالا حیاتی شد که البته بی نتیجه ماند. 
شاید خبر راه اندازی این سیستم در تاجیکستان کافی باشد تا 
متوجه شویم چقدر در این پروژه عقب  هستیم. البته بعد از تغییرات 
در فدراسیون فوتبال، حالا چند ماهی است که فوتبال ایران در 
بلاتکلیفی قرار دارد و شرایط به نحوی است که نمی توان در این 
دوران انتظار اجرای پروژه ای عظیم مثل VAR را در ایران داشت. 
آن هم در حالی که هنوز خیلی ورزشگاه های ایران با مشکلات 
اولیه ای مثل بلیت فروش��ی اینترنتی، گیت ه��ای الکترونیکی، 
 VAR دوربین های مداربسته و... مواجه هستند. برای راه اندازی
به تجهیزات تخصصی که باید مورد تأیید فیفا باشد نیاز داریم 
که در این حوزه به دلیل مساله تحریم ها با مشکل واردات روبه رو 
هستیم. علاوه بر این ورزشگاه های ما به زیرساخت های مختلفی 
از قبیل دوربین های متعدد، اتاق بازبینی و... نیاز دارند که فوتبال 

ایران حداقل در این مقطع از این امکانات خیلی دور است. 
از سوی دیگر بحث کلاس های تخصصی VAR برای داوران 
است که مستقیما توسط فیفا برگزار می  شود ولی این دور ه ها هنوز 
آنطور که به ارائه مدرک معتبر ختم شود، در ایران برگزار نشده 
است. عدم صدور مدرک تخصصی VAR برای داوران ایرانی حتی 
باعث شده آنها در مسابقات بین المللی مثل مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا و مسابقات مقدماتی امید های آسیا نتوانند حضور پیدا کنند 
و غایب باشند. این یعنی نبود VAR به غیر از ایجاد مشکلات 
داخلی، در بعد بین المللی نیز برای فوتبال ما مساله ساز می شود. 

غیر از ضرری که جامعه داوری از نبود VAR می کند، تیم  ها 
نیز در لیگ  های داخلی متضرر می شوند. فصل گذشته لیگ برتر 
هم مثل ادوار قبلی شاهد اشتباهات عجیب داوری در مسابقات 
و اعتراض های پیاپی و شدید مربیان، بازیکنان و مدیران تیم ها 
بودیم. این ش��رایط در نیم فصل دوم و هفته های پایانی لیگ به 
اوج رس��یده بود و کمتر روزی را شاهد بودیم که باشگاه ها علیه 
داوری بیانیه صادر نکنند. در میان همه این اختلافات، اشتباهات و 
دشمنی ها، مساله ای که همه اهالی فوتبال در آن همدل و هم نظر 
هستند، لزوم استفاده از VAR برای کاهش تنش ها و اجرای بهتر 

عدالت در مسابقات است. 
طبق گزارشی که درباره لیگ بیست ویکم از اشتباهات داوری 
فوتبال ایران در این فصل منتشر شد، نبود VAR مستقیما روی 
1۲4 بازی تأثیرگذار بوده است؛ آمار عجیبی که نشان می دهد 
اشتباهات تأثیرگذار توسط داوران در بیش از نیمی از مسابقات 

لیگ برتر رخ داده است. حال تصور کنید اگر سیستم کمک داور 
ویدئویی در فصل گذشته فعال بود، شکل و شمایل تیم ها در پایان 
فصل و جایگاه آنها در جدول رده بندی با توجه به اشتباهات رخ 

داده، چقدر تغییر می کرد؟
در حال��ی که فوتبال ایران بش��دت جای خالی VAR را 
احس��اس می کند، با ش��رایطی که وجود دارد، نمی توان امید 
زیادی به راه اندازی زودهنگام این سیس��تم در فوتبال ایران 
داش��ت. کما اینکه خداداد افش��اریان، رئی��س کمیته داوران 
نی��ز اخی��راً اعلام کرده ب��ه کار گیری VAR بعید اس��ت به 
فصل بیست ودوم برسد. همان طور که در بالا اشاره شد، ما از 
برنامه های راه اندازی VAR بسیار عقب هستیم و پیشرفتی که 
در این حوزه رخ داده، تقریبا هیچ است. برگزاری کلاس های 
آموزشی بسیار زمانبر است و پروسه ای طولانی را می طلبد تا 

به مرحله صدور مدرک برسد. 

از سویی میزان مشکلات سخت افزاری فوتبال ایران در این 
حوزه به حدی است که خلاف وعده های جدید نمی توان امید 
زیادی به رسیدن سیستم پیشرفته و دقیقی مثل VAR به فصل 
آتی لیگ برتر داشت. نبود کمک داور ویدئویی در فصل بعد، یعنی 
سپری کردن یک دوره دیگر با اعتراض، اتهام و بیانیه؛ یعنی برای 
هر سوتی که  زده می شود، مربیان فریاد خواهند کشید و داوران 
استرس خواهند داشت. VAR با این فرمان در فصل بیست ودوم 
که نخواهد بود ولی در فصل بیست وسوم چطور؟ مطمئنا بعد از 
انتخابات ۸ شهریور ریاست فدراسیون فوتبال VAR به  عنوان 
یکی از اقدامات اولیه و ضروری در دس��تور کار قرار می گیرد و 
با این شرایط باید امیدوار باشیم ۲ فصل دیگر شاهد این اتفاق 
خوب باشیم، شاید هم باز همه چیز تکرار و مشکلات روی هم 
تلنبار شود، اتفاقی که منجر به تکرار نگارش چنین گزارشی در 

پایان فصل بیست ودوم می شود!

خبری از کمک داور ویدئویی در لیگ برتر پیش رو نیست

اشتباه همچنان جزئی از فوتبال

یکشنبه 2 مرداد 1401
وطن امروز     شماره ۳5۳8

داور بین المللی فوتبال ایران توضیحاتی درباره حضورش 
در مجمع فدراسیون فوتبال ارائه کرد و آن را قانونی دانست. 
موعود بنیادی فر در واکنش به انتقاد برخی افراد نس��بت به 
حضورش در مجمع چند وقت قبل فوتبال و اینکه باید علیرضا 
فغانی در آن شرکت می کرد، اظهار داشت: به هر حال دوستان 
باید اطلاعات خود را کامل تر کنند. در اساس��نامه گفته شده 
»داوری که ساکن ایران است«. فغانی بزرگ ما است و برای 
جام جهانی هم انتخاب شده ولی با توجه به بند اساسنامه، او 
در ایران نیس��ت و من که نفر دوم لیست بین المللی هستم، 
در مجمع ش��رکت کردم. پیشنهاد می کنم دوستان به متن 
انگلیس��ی اساسنامه مراجعه کنند که در آن گفته شده است 
داور، نه کمک داور. این مجمع سومی بود که در آن شرکت 
کردم. دوس��تان به نظرم بهتر است اطلاعات خود را کامل تر 

کنن��د و بعد حرف بزنند. وی 
درباره اعتراض��ات داوری در 
لی��گ برت��ر و بررس��ی روند 
قضاوت ها در این لیگ گفت: 
قبلا گفته ام و باز هم می گویم 
 VAR و فری��اد می زن��م که
را ب��ه فوتبال ای��ران بیاورند. 
م��ا نام��ه زدیم، درخواس��ت 
کردی��م، بیانیه دادیم و حتی 
به رئیس جمهور نامه زدیم که 

VAR را وارد کنند. کس��انی که دست اندرکار هستند، باید 
کمک کنند تا کمک داور ویدئویی وارد فوتبال کش��ور شود. 
مطمئن باش��ید تا زمانی که با این امکانات قضاوت می کنیم، 

اش��تباه هم رخ می دهد. همه 
م��ا و حتی تاپ تری��ن داوران 
دنیا اشتباه می کنند اما وقتی 
فرصتی داده شود تا اشتباهات 
را نگاه کنیم، با وجدان راحت 
اس��تراحت می کنیم و عدالت 
نیز ب��رای باش��گاه ها رعایت 
بین الملل��ی  داور  می ش��ود. 
فوتبال ایران با اش��اره به لزوم 
 VAR یادگیری اس��تفاده از
توس��ط داوران خاطرنشان کرد: فدراسیون پیگیر این مساله 
است ولی همه نیاز دارند نحوه استفاده از کمک داور ویدئویی 
را فرا بگیرند. ما در مسابقات زیر ۲3 سال داور نداریم و حتی 

کلاس های مان هنوز منجر به دریافت مدرک نش��ده اس��ت. 
حداقل باید داوران برای استفاده از VAR آموزش ببینند. باید 
این ش��رایط فراهم شود تا از اعتبار داوری مان در آسیا و دنیا 
دفاع کنیم. بنیادی فر درباره البسه و سیستم صوتی و مشکلاتی 
از این دست برای داوران هم گفت: مشکلات که هست، البته 
تشکر می کنم که امروز باز هم دریافتی داشتیم ولی فقط مبلغ 
قضاوت برای داوران لیگ برتر افزایش پیدا کرده است و تنها 
برای لیگ برتری ها با 400 درصد افزایش پرداخت می ش��ود. 
پس س��ایر لیگ ها چی؟ حق الزحمه  آنها ناچیز اس��ت و باید 
بازنگری شود. خوب نیست داور لیگ برتری ۵ میلیون بگیرد 
و داور لیگ دو ۲00 هزار تومان. مصوبه هیات رئیسه افزایش 
برای همه بخش ها بوده اس��ت. درباره البس��ه هم باید بگویم 

دریافت نکرده ایم ولی شرایط فدراسیون را درک می کنیم. 

بنیادی فر: فریاد می زنم VAR را به فوتبال ایران بیاورند

ماجرای حذف داوران ایرانی
از قضاوت های بین المللی

با اعلام فیفا داوران ایرانی که دوره آموزشی کمک داور 
ویدئویی را پشت سر نگذاشته اند، از قضاوت های بین المللی 
کنار گذاش��ته شده اند و جالب اینکه این تصمیم با هیچ 
واکنشی از سوی فدراسیون فوتبال همراه نشد! تنها برخی 
اعضای کمیته داوران در این باره صحبت کردند که یکی 
از آنها علی خسروی است. او در بخشی از مصاحبه اش در 
این باره اینچنین گفت: »همه می دانند که فوتبال ما باید به 
سیستم VAR تجهیز شود. با این وجود تاکنون به ما اعلام 
نکرده اند اگر VAR نداشته باشید، داوران تان از قضاوت در 
مسابقات بین المللی محروم می شوند. در ایران فقط علیرضا 

فغانی و مهسا قربانی لایسنس این سیستم را دارند«.
دبیر کل فدراسیون فوتبال پارسال وعده داده بود داوران 
ایرانی بهمن ماه راهی قطر می شوند تا در کلاس آموزشی 
VAR ش��رکت کنند اما بهمن ماه از راه رسید و سپری 
ش��د و از اعزام داوران ایرانی به دوحه خبری نش��د. حتی 
گفته می شود فدراسیون فوتبال به دنبال بومی کردن این 
تکنولوژی اس��ت و علاقه ای ب��رای ورود این تجهیزات به 
ایران ندارد! فدراسیون فوتبال ایران هنوز برای داوران ایرانی 
هدست رادیویی به اندازه کافی نخریده است و حذف داوران 
ایرانی از قضاوت های بین المللی تبعات این تصمیمات است 
و در ای��ن میان انداختن توپ در زمین فیفا و بهانه گیری 

تحریم برای فرار از واقعیت  است.
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